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A10 ÉVES GYEREKEK KÖNNYEBB SERULESEKET SZENVEDTEK 

Egy ember meghalt Romániában 
a vásárhelyiek súlyos balesetében 

Folytatás az 1. oldalról 
A vásárhelyi önkormányzat a szeren-
csétlenül jártak megsegítésére, haza-
szállítására mikrobuszt küldött a hely-
színre. A családtól származó informá-
ciónk szerint L. J. felesége és nagyob-
bik, 18 éves gyermeke azonnal kiuta-
zott Romániába. A férfi kisebbik gyer-
meke, 10 éves fia a Mercedesben uta-
zott, őt a baleset után a gyulafehérvá-
ri kórházba szállították, ahol össze-
varrták a fejsebét, és CT-vizsgálaton 
esett át. A másik két fiút és az edzőt a 
városi mikrobusz szállította Vásár-
helyre - tegnap délután érkeztek meg 
-, a határtól rendőri felvezetést, kísé-
retet kaptak. Rögtön a kórházhoz haj-
tottak, ahol szüleik, hozzátartozóik 
várták őket, és még átestek egy kont-
rollvizsgálaton. 

• • Hatalmas csattanásra 
# # riadtam fel 
az álmomból. Láttam, hogy 
a sofőr teljesen beszorult, 
semmi életjelet nem mutatott, 
vagyis valószínűleg meghalt. 
Bacsa Zsolt 

- Hatalmas csattanásra riadtam fel 
az álmomból - próbálta felidézni az 
eseményeket Bacsa Zsolt -, a szélvédő 
teljesen kitört, az autó az árokban kö-
tött ki. Láttam, hogy a sofőr teljesen 
beszorult, semmi életjelet nem muta-
tott, vagyis valószínűleg meghalt. Az-
tán meghallottam a fiúk kiabálását, 
jajveszékelését, kikászálódtam, kinyi-
tottam a hátsó ajtót, és kihúztam őket. 
Addigra már más autósok is megáll-
tak, és segítettek, valamint mobilon 
azonnal szóltam az előttünk haladó, a 
csoportunkhoz tartozó járműben 
ülőknek, ők is visszafordultak. Jóma-

BACSA ZSOLT EDZŐ HÚZTA KI A SEGITSEGERT KIABALO FIUKAT AZ 0SSZER0NCS0L0D0TT 
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gam a biztonsági övnek és a légzsák-
nak köszönhetően karcolás nélkül 
megúsztam a balesetet, af mellkasom 
és kezem fájt egy kicsit, de már az is 
elmúlt - mondta Bacsa Zsolt. 

L. J. annyira beszorult, hogy úgy 
kellett kivágni a kocsiból, és a hely-
színre érkező mentők sem tudtak 
mást megállapítani, mint a szomorú 
és visszavonhatatlan tényt. A baleset 
körülményeit a román hatóságok vizs-
gálják. 

- A gyerekekkel együtt a második 

születésnapomnak tekintem a június 
26-i csütörtöki napot - fogalmazott 
Zsolt, aki még most sem tudja felfog-
ni, hogy a mellette ülő meghalt, ő 
pedig sértetlenül szállt ki az autóból. 
Információink szerint a szerencsétle-
nül járt férfi gyermekét is hazaen-
gedték tegnap a gyulafehérvári kór-
házból, de további kivizsgálásra a 
szegedi klinikára szállították az esti 
órákban, lapzártánk után. A csoport 
többi tagja is hazautazott Vásárhely-
re Romániából. 

Óriási 
visszhangot 

váltott ki a „monoki 
gondolat", ami szerint 
segélyt csak az kapjon, 
aki közmunkát is vállal. 

KUNSTÁR CSABA 

Fel, te éhes proletár! 
Nem vagyok rasszista. Embergyűlölő sem. De mintha csak egy 
macskát simogatnék visszafelé, amikor látom, hogy az Eb-meccsek 
előtt a csapatkapitányok nyilatkozatot tesznek a rasszizmus ellen. 
Sajnos rosszkor teszik rossz helyen. Egyrészt ez a politikai giccs va-
lahogy nem illik a szurkolók gyöngyöző söröskorsói mellé. Másrészt 
képmutató is, mert ugyanezen országok politikusai csak flegmán 
megrándítják vállukat, amikor szóba kerülnek a kínai hatóságok túl-
kapásai. Attól még szó nélkül delegálják sportolóikat a pekingi olim-
piára. 

De maradjunk csak hazai vizeken! 
A rasszizmus kérdése napirenden 

¡ j j f j j Oriasi szerepel az egész kontinensen. Az eu-
Jr f visszhangot rópai sajtó sokszor rémtörténeteket 

közöl a különböző nációjú bevándor-
lókról. Nemrég Nagy-Britanniában -
feltehetően - román bevándorlók az 
angol királynő hattyúi közül fogyasz-
tottak el néhányat vacsorára. A szi-
getországban ez több mint botrány. A 

francia társadalmat az észak-afrikai bevándorlók problémája feszíti, 
ahogy a németek egyre inkább nem látják szívesen hazájukban a csak-
nem kétmillió török vendégmunkást. A magyaroknak is megvan a kép-
zelt keresztjük. 

Nemrégiben óriási visszhangot váltott ki a „monoki gondolat", ami 
szerint segélyt csak az kapjon, aki közmunkát is vállal. Eddig ilyen ja-
vaslatok csak szélsőjobbról érkeztek, de visszhangtalanok maradtak. 

A legnagyobb meglepetésre ezt a kezdeményezést számos baloldali 
értelmiségi is üdvözölte. Kivéve az egykori liberális Tamás Gáspár Mik-
lóst, aki szerint a „monoki polgármester és Szerencs környéki tettestár-
sai" lusta ingyenélőknek titulálták a munkanélkülieket. Pedig a szegé-
nyek... 

A társadalom másik fele - teljesen elítélhető módon - cigánykér-
dést generált az ügyből. Hogyaszongya: itt csak a romák nem dol-
goznak, ők azok, akik segélyen tengetik nyomorúságos életüket. 
Alig ért véget az ml-en a török-német meccs, az internetes megmon-
dóemberek felhajtották korsójuk alján lötyögő meleg sörüket, és 
nekiültek a világhálón fórumozni. Ontották is magukból a népi böl-
csességeket. 

Arra azonban senki nem figyelt, hogy a monoki polgármester szerint 
a településükön élő segélyezettek többsége „fehér ember". A szegény-
ség pedig nem etnikai kérdés, sokkal inkább kulturális. Szociológusok 
körében ismert a „szegénység kultúrájának" fogalma, amiből segélyek 
által szinte lehetetlen kitörni. Ehhez ambíciókra és szorgalomra van 
szükség. . 

Ugyancsak társadalomtudósok állítják, hogy a munkanélküliek 
négy-öt év után már nem is tudnak visszazökkeni a rendes életbe. Köz-
munkával azonban „kondiban" maradhat az ember. 

Egyébként meg aki magán segíteni akar, azt Isten is megsegíti, de aki 
nem, az úgy is ott marad, ahol van. 

OLVASÓINK DÖNTŐ TÖBBSÉGE A VÁLTOZTATÁSRA VOKSOL - AZ ISMERT SZEGEDIEK VÉLEMÉNYE MEGOSZTOTTA KERDESBEN 

Felvegye-e Szent-Györgyi nevét az egyetem? 
vetett korábban a közgyűlésben. 
- Szent-Györgyi a város Nobel-díjasa, 
külföldön is elismert, nagyra tartott 
alakja a magyarságnak. Mikor én kezd-
tem az egyetemet, még József Attila ne-
vét viselte. A Szegedi Tudományegye-
tem elnevezés nyolcéves, marketinges 
kifejezéssel élve még nem egy brand. 

Szent-Györgyi Albert neve azonban az 
- jelenti ki Gyimesi László. 

- Nagyon nagy megtiszteltetés vol-
na az egyetemnek, ha viselhetné 
Szent-Györgyi nevét - mondja Vajda 
Attila, a Démász-Szegedi VE olimpiai 
bronzérmes kenusa. Szerinte a név-
változtatás nem okozna zavart. 

AKIKTŐL VÉLEMENYf KERTÜNK: DUX LASZLO, MAKK FERENC, GYUDI SÁNDOR, BOTKA LASZLO, GYIMESI LASZLO ES VAJDA ATTILA Fotó: DM/DV 
Felvegye-e Szent-Györgyi Albert nevét a szegedi egyetem? 

A Szegedi Tudományegyetem szenátusa várhatóan hétfőn dönt: felvegye-e 
az egyetem Szent-Györgyi Albert nevét? Általunk megkérdezett olvasóink 
nagy része támogatná a lépést. Ismert szegedieket is faggattunk: többségük 
helyeselné a névváltoztatást. 

R.TÓTH GÁBOR 
A Szegedi Tudományegyetem (SZTE) 
szenátusa hétfői ülésén várhatóan tár-
gyalja a javaslatot, miszerint az univer-
zitás vegye fel Szent-Györgyi Albert ne-
vét. Megkérdezett 200 olvasónk csak-
nem háromnegyede támogatná ezt a 
döntést, negyedük szerint azonban 
szükségtelen lenne e lépés. Lapunk is-
mert szegedieket is kérdezett, ők is kü-
lönbözőképpen vélekednek. 

- Szent-Györgyi Albert neve min-
denképpen megörökítésre méltó -
vallja Dux László, az SZTE ÁOK Bioké-
miai Intézetének tanszékvezető egye-
temi tanára. Támogatja az elképzelést, 
ha mögötte konszenzus van. Néhány 
szavazaton múló döntésnek nem örül-
ne, az pedig „világbotrány lenne, ha 
egy esetleges szavazáson a szenátus 
úgy határozna, nem veszi fel 
Szent-Györgyi nevét". 

Makk Ferenc, a bölcsészettudomá-
nyi kar történeti segédtudományok 
tanszékének egyetemi tanára szerint 
három név jöhet szóba. Egyik az előd-
intézmény megalapítójáé, Báthory Ist-

FERENC JÓZSEF, HORTHY MIKLÓS, 
JÓZSEF ATTILA. A trianoni béke 
után, 1921-ben költözött Szegedre a 
kolozsvári egyetem, amely a Ti-
sza-parton is megőrizte elnevezé-
sét: Magyar Királyi Ferenc József Tu-
dományegyetem. Az univerzitás ki-
sebbik része a két világháború kö-
zött visszaköltözött, a nagyobbik 
fele pedig 1940 és 1945 között Hor-
thy Miklós nevét vette fel, 1995 után 
pedig Szegedi Tudományegyetem 
(SZTE) lett. A később kettévált intéz-
mény jogi, bölcsész- és természet-
tudományi képzést folytató részét 
1962-ben József Attila után keresz-
telték el, az orvosegyetem 1987-től 
Szent-Györgyi Albert nevét viselte. 
Egészen 2000-ig, az integrációig, 
innentől használatos újra az SZTE 
elnevezés. 

váné. A mai elnevezés melletti érv: 
bejáratott, tisztelgés az egyeteméért 
sok áldozatot hozó város előtt. - Ver-

senyorientált világunk követelményei-
nek azonban a Szent-Györgyi név fe-
lelhet meg leginkább: olyan aduász, 
amilyennel egyetlen más magyar 
egyetem sem bír. 

- Az SZTE névvel elégedett voltam 
eddig. Szent-Györgyi Albert világhírű 
tudós, de nagyon nehéz egy külföldi-
nek kimondania e nevet, ezért nem 
praktikus róla elnevezni a város egyik 
legfontosabb intézményét. Ha az egye-
tem egyik szervezeti egysége, például 
az orvostudományi centrum vagy egy 
klinikai tömb viselné a nevét, az sze-
rencsésebb lenne - véli Gyiidi Sándor, 
a Szegedi Nemzeti Színház kedden hi-
vatalba lépő főigazgatója. 

Szeged polgármestere nem kíván 
beleszólni az egyetem belügyeibe, tu-
domásul veszi azt a döntést, amit a 
szenátus hoz. - Magánvéleményem 
szerint a Szegedi Tudományegyetem 
elnevezés a megfelelőbb. A Nobel-dí-
jas tudós emlékének ápolása fontos 
feladat, ám ennek más módját tartom 
célravezetőnek - nyilatkozta egy egye-
temi lapnak Botka László, utalva arra: 
a klinikai központ jelenleg is a C-vita-
min felfedezőjének nevét viseli. 

Gyimesi László, a Fidesz szegedi el-
nöke támogatja az elképzelést, amelyet 
frakciótársa, Szabó László is fel-

Igen, a Nobel-díjas tudós 
neve az egész világon jól 
cseng. 
(109 válasz) 

Igen, növelné az egyetem 
presztízsét. <40) 

A mostani név is megfelel. 
(39) 

Ne vegye fel, mert az nem tük-
rözne az itteni képzés sokar-
cúságát. (8) 

Ne, mert egy csomó admi-
nisztrációs költséggel j á r -
na az átalakítás, (k) 

Összesen (200): 100% 

5 * 1 , 5 % 

20% 

19,5% 

2% 
A megkérdezett olvasók csaknem háromnegyede (a+b, 74,5%) 
úgy gondolja, hogy a névváltoztatás az egyetem előnyére 
válna, többségük (59,5%) a Nobel-di] jelentőségét emeli ki. 
A válaszadók 25,5%-a szerint (c+d+e) nem szükséges a Szent-
Györgyi Albert név felvétele: 19,5% szerint a mostani név is 
jó, szerint a Szegedi Tudományegyetem több tudomány-
ágban is - nemcsak a természettudományokban - kiemel-
kedő, így az új elnevezés nem lenne „szakszerű", 2%-uk 
csak újabb, felesleges költségeket lát a változtatásban. 
Összességében elmondható, hogy a megkérdezett olvasók 
többsége szerint a Szegedi Tudományegyetem vegye fel Szent-
Györgyi Albert nevét. 

Kutatási metódus: a Kérdezés faitája Informédia-telefonos kutatás, a meg-
kérdezettek száma 200 fő, a kérdezés ideje 2008. június 2á-26., a kérdezés 
helye Szeged. 
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